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Agricultura din România va fi una performanta în 2025, iar unele productii vor fi

foarte mari (ministru)

Consumul intern la grâu, porumb, floarea-soarelui si orz va fi  asigurat din productia de cereale obtinuta în

acest an, chiar daca înca  nu a fost finalizat recoltatul la anumite culturi, iar în anul 2025  agricultura din

România va fi una performanta, sustine ministrul  Agriculturii, Florin Barbu.

"La grâu avem o depasire fata de anul 2023 cu peste un milion de tone,  iar la floarea-soarelui avem grad de

autosuficienta de 100%. Practic,  consumul nostru este de undeva la 800.000 tone si avem peste 1,3  milioane de

tone recoltate. Avem la porumb în momentul de fata 3,5  milioane tone recoltate, dar s-a recoltat doar jumatate din

suprafata  agricola însamântata cu porumb. Bineînteles, asteptam recoltele foarte  mari în zona unde avem sistemul

de irigatii din România, dar si din  partea de vest si din Ardeal, unde se recolteaza mai târziu. Nu avem  probleme

de grade de autosuficienta la produse si vorbim de porumb,  grâu, floarea-soarelui, orz, unde chiar am avut o

depasire fata de anul  2023", a precizat Barbu, într-o conferinta de presa.

Barbu afirma ca în anul 2025 agricultura din România va fi una  performanta, având în vedere datele primite de la

anumite agentii  internationale de mediu care au anuntat prognozele privind vremea în  perioada urmatoare.

"Cred ca în anul 2025 agricultura din România va fi una performanta, iar  productiile vor fi unele foarte mari.

Bineînteles, am si date concrete  de la anumite agentii si de la Agentia de Mediu din Londra. Vor fi  precipitatii în

anumite zone ale tarii în perioada urmatoare, iar  deficitul de apa din sol s-a reglat. Se anunta o iarna destul de

grea,  cu caderi de zapada, asta înseamna ca se va reduce deficitul de apa în  sol. Vom continua în zona sistemului

de irigatii si nu vom sista apa  gratuita si nu vom închide echipamentele de irigat pâna nu va da  înghetul. În

continuare ne dorim ca fermierii sa fie protejati. Vor avea  toti sprijinul pe care noi l-am acordat în anul acesta si a

fost un  sprijin consistent. Daca vorbeam mai devreme ca au fost plati directe de  granturi, în afara de cele de la

Comisia Europeana, de 1,91 miliarde de  euro, în alti ani sprijinul a fost undeva la 200-300-400 de milioane de 

euro. Fermierii români merita sa beneficieze de sprijinul total al  Guvernului României si al Ministerului

Agriculturii si de munca depusa  de mine ca si ministru, dar si de colegii mei cu care am facut echipa de  un an

jumatate de când sunt în fruntea MADR", a adaugat ministrul  Agriculturii, Florin Barbu.

Potrivit datelor publicate de Institutul National de Statistica (INS),  productia vegetala a crescut în 2023 cu 2,1%,

pâna la valoarea de 66,26  miliarde de lei în preturi comparabile, în timp ce productia animala a  scazut cu 2,5%,

consemnând o valoare de 40,65 miliarde de lei.
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